
Zápis z 296. zasedání AS MFF UK dne 26. února 2025 

Přítomni prezenčně: A. Beck, C. Brom, Z. Drozd, A. Farkaš, K.Ficková, R. Grill, P. Hnětynka, 

K. Houfek, K. Kampf, L. Nowak, O. Pangrác, I. Penev, J. Prokleška, J. Spurný, J. Stráský, 

M. Veis 

Přítomni on-line: J. Fiala, V. Gaďurek, Š. Láznička  

Hosté: M. Rokyta, M. Kulich, V. Kuboň (online), J. Pavlů, B. Svobodová, Z. Doležal, 

P. Zakouřil, J. Černý, M. Mareš, V. Švandelík, F. Zajíc, J. Černohorský, J. Kuncová, M. Grego, 

V. Dolná, M. Kapytka, D. Koňařík, M. Žák (online), J.Franc (online), T. Dvořák (online)  

Zasedání se konalo hybridně, v zasedací místnosti M252 na Karlově a prostřednictvím aplikace 

Zoom. Jednání zahájil K. Houfek v 18:00. 

 

Program 296. zasedání: 

1. Schválení programu 296. zasedání AS MFF UK   

2. Schválení zápisu z 295. zasedání AS MFF UK 

3. Diskuse o fakultních mailech   

4. Informace vedení fakulty  

5. Návrh na složení Disciplinární komise MFF UK   

6. Nájemní smlouva se společností CETIN a.s.   

7. Žádost o změnu studijního programu Informatika - Vizuální výpočty a vývoj 

počítačových her v průběhu akreditace  

8. Různé   

 

1. Schválení programu 296. zasedání AS MFF UK  

Oproti zaslané verzi byl bod č. 7 (Diskuse o emailech) přesunut na dřívější čas kvůli účasti 

hostů. Program byl následně schválen tichým souhlasem.  

2. Schválení zápisu z 295. zasedání AS MFF UK  

Schválen tichým souhlasem. 

3. Diskuse o fakultních mailech  

Děkan v úvodním slově uvedl:  

• Dnes (26. 2.) proběhla beseda o univerzitních e-mailech, dále zmínil způsob sbírání 

zpětné vazby k opatření děkana o univerzitních e-mailech (komise pro IT, kolegium 

děkana s účastí zástupce SKAS MFF UK ad.).  

• Zmínil nespokojenost s problematickým doručování e-mailů v rámci fakulty z důvodu 

mnoha e-mailových řešení. Na besedě byly diskutovány dva částečně oddělené 

problémy – zda jednotný e-mail a proč zrovna Microsoft.   

• MFF je pilotní fakultou pro testování jednotných univerzitních e-mailů studenty. 

Plnohodnotné pilotní testování vyžaduje masivní využívání těchto mailů, jež lze 

dosáhnout jen ustavením povinnosti je využívat.  

• Děkan fakulty je ochoten zvážit časově ohraničené odložení účinnosti tohoto opatření 

doprovázené prosbou, aby tento způsob komunikace byl pokud možno široce využíván.  



• Děkan slíbil zareagovat písemně na petici, která mu byla před zasedáním AS MFF UK 

předána. 

Prorektor T. Skopal uvedl, že univerzita se již za minulého vedení rozhodla pro využívání 

služeb od firmy Microsoft. Dřívější neexistence jednotných on-line nástrojů již není 

akceptovatelná. Roztříštěnost správy on-line nástrojů na MFF je neekonomická.  

L. Nowak uvedl, že studující měli být lépe informováni o povinnosti využívání jednotných e-

mailů s adekvátním vysvětlením a zdůvodněním. SKAS se zasadil o maximální informovanost 

studentů. SKAS na konci letního semestru 2025 zorganizuje anketu ohledně užívání 

univerzitních mailů a problémů s nimi spojených, jejíž výsledky předá vedení fakulty a 

univerzity.  

M. Mareš uvedl řadu problémů jednotných e-mailů od firmy Microsoft. Jedná se zejména 

o netransparentní filtrování e-mailů, a to i z fakultních serverů. Zavedení opatření podcenilo 

různorodost on-line nástrojů, které používají studenti. Možnost používat jednotné e-maily je 

velmi odlišná od povinnosti.  

M. Rokyta uvedl, že outsourcování on-line služeb je pro MFF svým způsobem přiznání 

skutečnosti, že jsme se za 10 let a ani nikdy dříve na žádném fóru neshodli na žádném funkčním 

vlastním jednotném fakultním řešení. Není jasné, v čem je MFF specifická a jedinečná oproti 

MIT nebo Harvardu, aby nemohla používat Microsoft, nicméně pokud se prokáže, že opravdu 

je, děkan předá tuto informaci vedení univerzity.  

Proběhla další diskuse.  

AS MFF UK bere na vědomí Petici proti zavedení povinných Microsoft e-mailů a informaci 

vedení MFF UK, že se peticí bude zabývat.  

Hlasování  

19 – 0 – 0 

4. Informace vedení fakulty  

M. Rokyta  

• UK připravuje veškeré nové předpisy, které vedení fakulty připomínkuje. Následně 

bude třeba upravovat fakultní předpisy. 

• Bude zahájen pilotní provoz další části modulu pro výběrová řízení.  

• V říjnu děkan položil O. Slámovi, kvestorovi a kancléřce dotazy stran CUIP, CPPT, 

Innovatio Caroli a Rady pro komercializaci. Protože do konce roku nedostal odpovědi, 

zformuloval druhý dopis a podobný dopis napsal i děkan M. Vokurka (1. LF). Oba 

dopisy byly zaslány celému RKR. Rektorka odpověď zaslala nejen RKR, ale i AS UK. 

Situace transferu a komercializace z pohledu děkana není na UK řešena uspokojivě. 

• Fakulta uzavřela memoranda s 13 ústavy AV ČR o vzdělávání doktorandů.  

V. Kuboň  

• Studijní univerzitní předpisy jsou předmětem neustálých připomínek, jednání a diskusí 

ve spolupráci s týmem prorektorky Martínkové.  

• Návrh Řádu celoživotního vzdělávání ukládá značné administrativní povinnosti 

fakulty a nelze s ním souhlasit.  



B. Svobodová 

• Sešla se pracovní komise pro digitalizaci, posunuje projednávanou agendu a nadále 

sbírá i další připomínky. Bude prověřena možnost digitalizace žádostí o přeúčtování. 

• S předsedou EK AS MFF UK K. Houfkem byly opět diskutovány úpravy ve struktuře 

Hospodářského oddělení. Dle dohody budou vyvěšeny inzeráty na neobsazené i nové 

pozice. 

• Na dámských toaletách budou k dispozici cirkulární hygienické potřeby a vylepeny 

informační samolepky.  

• MFF UK bude posílat připomínky k nové povinnosti absolvovat Kurz sociálního 

bezpečí pro všechny zaměstnance. Na MUNI, se kterou UK tento kurz připravovala, je 

absolvování dobrovolné. 

 

5. Návrh na složení Disciplinární komise MFF UK  

Navržení členové z řad členů akademické obce – zaměstnanců:  

• doc. RNDr. František Chmelík, CSc., Katedra fyziky materiálů  

• prof. RNDr. Luboš Pick, CSc., DSc., Katedra matematické analýzy  

• RNDr. Filip Zavoral, Ph.D., Katedra softwarového inženýrství  

Navržení členové z řad členů akademické obce – studentů:  

• Mgr. Patrícia Schmidtová, 2. r. Ph.D. studia, Matematická lingvistika  

• Bc. Aleš Melzer, 2. r. NMgr. studia, Optika a optoelektronika  

• Bc. Willy Svoboda 3. r. NMgr. studia, Pravděpodobnost, matematická statistika a 

ekonometrie  

Navržení náhradníci z řad členů akademické obce – zaměstnanců:  

• RNDr. Ondřej Pangrác, Ph.D., Informatický ústav UK  

• doc. RNDr. Radek Plašil, Ph.D., Katedra fyziky povrchů a plazmatu  

Navržení náhradníci z řad členů akademické obce – studentů:  

• Daniel Fousek, 3. r. Bc. studia, Fyzika  

• Drahuše Gottvaldová, 1. r. Bc. studia, Obecná matematika  

 

AS MFF UK souhlasí s návrhem na složení Disciplinární komise MFF UK na dvouleté 

období počínající dnem 27. 2. 2025.  

Přítomno 18 členů AS MFF UK. Výsledek tajného hlasování byl 18-0-0 pro všechny navržené 

členy komise a náhradníky.  

 

6. Nájemní smlouva se společností CETIN a.s.  

AS MFF UK souhlasí s návrhem nájemní smlouvy se společností CETIN a.s. č.j. 

UKMFF/62351/2025. 

Hlasování  

17 – 0 – 0 

 



7. Žádost o změnu studijního programu Informatika - Vizuální výpočty a vývoj 

počítačových her v průběhu akreditace  

Materiál představil V. Kuboň.  

AS MFF UK bere se souhlasem na vědomí žádost o změnu v průběhu uskutečňování 

navazujícího magisterského studijního programu Informatika - Vizuální výpočty a vývoj 

počítačových her. 

Hlasování  

17 – 0 – 0 

8. Různé  

Byla diskutována možnost změny pravidel poskytování příspěvku na penzijní připojištění 

(otázka čerpání pro zaměstnance s nižším úvazkem) . Tajemnice přislíbila na jedno 

z budoucích zasedání připravit možné varianty čerpání Sociálního fondu při zohlednění jiného 

než pouze plného úvazku, aby bylo možné v diskusi pokračovat. 

 

Zasedání bylo ukončeno ve 20:55.  

Příští termín zasedání je 26. března 2025. Další předběžné termíny jsou 23. dubna 2025 a 

následně pravděpodobně ve druhé až třetí třetině května.  

Zapsal 

J. Stráský 

  


